
Protokół Nr VIII/44/2022 

z XLIV sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 4 listopada 2022 r. 

 

Sala OSP w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 15 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek zapytał, czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad.                            

Pan Wójt poprosił o wycofanie z porządku obrad dwóch punktów: „Podjęcie uchwały  

w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Rakszawa” oraz „Podjęcie uchwały w sprawie 

uchylenia Uchwały Nr XV/66/15 Rady Gminy Rakszawa z dnia 1 grudnia 2015 r. w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Rakszawa na finansowanie  

lub dofinansowanie kosztów inwestycji w ramach budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków”. Przewodniczący Rady Gminy przyjął wniosek Pana Wójta, zapytał czy radni chcą 

wprowadzić inne zmiany, w związku z tym, że radni nie zaproponowali innych zmian poddał                           

pod głosowanie zmieniony porządek obrad.  

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołów z XLII i XLIII sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość i warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród 

w placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Rakszawa 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

9. Ustalenie stawek podatku rolnego i podatku leśnego . 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa  

na rok 2022 

11. Wnioski i zapytania radnych 

12. Sprawy różne 

13. Zakończenie obrad 

 

 



Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z XLII sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do tego 

protokołu, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XLII sesji Rady Gminy. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do przyjęcia protokołu z XLIII sesji Rady Gminy, 

zapytał, czy radni mają uwagi do tego protokołu, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag 

poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 
 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w okresie międzysesyjnym koncentrował się  

na spotkaniach i rozmowach z kierownikami jednostek na terenie naszej Gminy. Uczestniczył 

wraz z Panem Wójtem w uroczystym wręczeniu Promes młodzieżowym drużynom 

pożarniczym. Pan Przewodniczący poinformował radnych o uwagach Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Łańcucie dotyczących oświadczeń majątkowych. Uczestniczył również  

w obradach Komisji Stałych Rady Gminy i przygotowywał dzisiejszą sesję. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że w okresie międzysesyjnym odbył się szereg spotkań ze wszystkimi 

dyrektorami jednostek podległych Gminie w związku z przygotowywaniem budżetu  

na przyszły rok. Informuje radnych, że wnioski złożone na zapotrzebowanie na rok następny  

w znacznym stopniu, a niektóre nawet w dwukrotnym, przekraczają środki finansowe które 

były potrzebne na rok aktualny. Pan Wójt powiedział, że on dnia wczorajszego obowiązuje 

ustawa mówiąca o zakupie i sprzedaży węgla przez jednostki samorządowe. Ustawa nakłada 

na gminy zrobienie rozeznania zapotrzebowania na węgiel, stąd się pojawiła na stronie 

internetowej informacja o zbieraniu deklaracji. Składanie deklaracji jest dobrowolne, służą one 

tylko do działań statystycznych. Nie są one również wymagane przy składaniu wniosków  



o zakup węgla. Zamieszczenie ogłoszenia było wymagane, aby gmina mogła wnioskować  

o odpowiednie ilości węgla do handlu. Pan Wójt powiedział, że w dniu wczorajszym został 

zamieszczony wniosek o zakup węgla który mogą składać mieszkańcy którym został przyznany 

dodatek węglowy lub którzy w prawidłowy sposób złożyli wniosek o dodatek węglowy. 

Wnioski można składać od dnia dzisiejszego od godz. 700. Wniosek ukazał się wczoraj, ale jest 

zbierany od dnia dzisiejszego aby każdy miał równe szanse w jego złożeniu i aby nie było 

zarzutów, że osoby powiązane z Urzędem Gminy wiedziały o wniosku wcześniej i złożyły  

go w pierwszej kolejności. Wnioski należy składać w sekretariacie wg wzoru, są one  

do pobrania na stronie internetowej lub w wersji papierowej w Urzędzie Gminy. Pan Wójt 

powiedział, że według ustawy będą dwie transze handlowe, jedna w grudniu, druga w styczniu. 

Będzie on sprzedawany w porozumieniu z gminą przez Zakład Komunalny. Na tę chwilę węgla 

gmina nie posiada, ponieważ ustawa dopiero weszła w życie. Potrzebne jest rozporządzenie 

Ministra Aktywów Państwowych który wskaże miejsce dedykowane dla naszej gminy  

z którego gmina będzie mogła kupić węgiel i przetransportować. Pan Wójt przypomina,  

że jeżeli ktoś nie złożył wniosku a złożył deklaracje to węgla nie otrzyma, ponieważ to wniosek 

jest wiążący. Podkreśla również, że na dzień dzisiejszy nie jest w stanie powiedzieć, z jakiego 

kraju, czy z jakiego skupu gmina otrzyma węgiel. Cena nie będzie przekraczać 2000,00zł  

lub gdy sprzedaż będzie powierzona innym podmiotom ceny 2200,00zł. Pan Wójt powiedział, 

że złożonych wniosków o dodatek węglowy było 1753, zweryfikowanych - 1140 a środki 

finansowe gmina dostała dla 746. Pierwszą transze środków gmina dostała w całości zgodnie  

z wysłanym zapotrzebowaniem, natomiast druga wpłynęła tylko w połowie. Środki te,  

są środkami znaczonymi, co oznacza, że nie mogą być wydane na inne cele. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Pan Wójt powiedział, że ostatnią sesją była sesja nadzwyczajna związana z wprowadzeniem 

środków na wypłatę dodatku węglowego.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość i warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia 

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki 

wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród w placówkach oświatowych dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu  

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że uchwała dotyczy jednej zmiany wprowadzonej w życie, a konkretnie 

dodanie funkcji mentora czyli nauczyciela który jest mentorem dla młodszych nauczycieli 



którzy przychodzą uczyć się zawodu. Stawka wynagrodzenia proponowana przez Pana Wójta 

wynosi 100,00 zł miesięcznie. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego wysokość i warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród ze specjalnego funduszu 

nagród w placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Rakszawa. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr XLIV/355/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 4 listopada 2022 roku w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość i warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość  

i warunki wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród w placówkach oświatowych  

dla których organem prowadzącym jest Gmina Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał 

punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że trzeba się zmierzyć z podniesieniem stawek podatku. Górne stawki 

poszły bardzo wysoko do góry tak jak inflacja która również dotyka samorządów. Stawki 

podatkowe są niższe niż w gminach o podobnym charakterze w naszym powiecie. 

Zaproponowane stawki są niższe, niż stawki w innych gminach w roku poprzednim oraz 

odbiegają znacząco od stawek maksymalnych. Średni wzrost stawek podatkowych zbliżony 

jest do poziomu inflacyjnego.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 



„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr XLIV/356/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 4 listopada 2022 roku w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku obrad  

za wyczerpany. 

 

Ad. 9   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                               

tj. ustalenie stawek podatku rolnego i podatku leśnego. Pan Przewodniczący o przybliżenie tego 

punktu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że podatek rolny oraz podatek leśny ustala się na podstawie Komunikatu 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego o średniej cenie skupu żyta i średniej cenie 

sprzedaży drewna. Według Komunikatu Prezesa GUS na rok 2023 średnia cena skupu żyta  

za okres 11 kwartałów poprzedzających rok podatkowy wyniosła 74,05 zł, a średnia cena 

sprzedaży drewna za m3 wyniosła 323,18 zł. Podatek od środków transportowych na 2023 rok 

pozostaje bez zmian.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt dziewiąty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022 

z autopoprawką. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią 

Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, że projekt uchwały obejmuje następujące zmiany: 

1.Zwiększenie dochodów pochodzących z  następujących źródeł: 

- z dodatkowych udziałów w Pit dla Gmin w kwocie 962.806,00zł (rozdział 75621 Udziały 

gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa paragraf  0010) 

- wpływy z najmu w szkole zawodowej kwota 8.000,00zł (rozdział 80130 szkoły zawodowe 

paragraf 0750)   

- rozliczenia z najemcami z tytułu dostarczonych mediów w szkole zawodowej kwota 20.000zł 

(rozdział 80130 szkoły zawodowe paragraf 0830); 

- wpływy z usług zakwaterowania w schronisku młodzieżowym kwota 175.000,00zł (rozdział 

85417 Szkolne schroniska młodzieżowe paragraf 0830); 

- Środki otrzymane z państwowych funduszy celowych na realizację zadań bieżących jednostek 

sektora finansów publicznych (środki funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy 

Postpenicentrialnej -Funduszu Sprawiedliwości w zakresie nabycia szczegółowo 

wymienionego we wniosku sprzętu sportowego w imieniu własnym na rzecz niżej 

wymienionego klubu sportowego) w kwocie 14.956,00zł (rozdział 92695 Pozostała działalność 

w zakresie kultury fizycznej). 

2. Po weryfikacji źródeł dochodów dokonano zmniejszenia planu dochodów z tytułu: 



- wpływy z najmu w szkole podstawowej kwota 40.000,00zł (rozdział 80101 Szkoły 

podstawowe paragraf 0750);   

-wpływy z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego kwota 15.000,00zł (rozdział 

80104 Przedszkola paragraf 0660).   

2.Zwiększenie wydatków obejmuje w zakresie: 

- bieżącego utrzymania dróg gminnych i wewnętrznych w kwocie 143.806,00zł (rozdziały 

60016 Drogi publiczne gminne,60017 Drogi wewnętrzne); 

- na usługi geodezyjne związane z gospodarką mieszkaniową w kwocie 80.000,00zł (rozdział 

70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami); 

- na wydatki bieżące związane z opłatą za media w kwocie 80.000,00zł  i remont sali narad w 

kwocie 50.000,00zł (rozdział 75023 Urzędy gmin)  

- na wydatki związane z promocją gminy wydawanie biuletynu kwota 3.000,00zł (rozdział 

75075 Promocja jednostek samorządu terytorialnego); 

- na wydatki związane z opłatami członkowskimi kwota 17.000,00zł (rozdział 75095 Pozostała 

działalność);  

- na wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem OSP na terenie gminy Rakszawa kwota 

54.000,00zł (rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne); 

-zwiększenie kwoty wydatków na zadanie pn. ”Budowa garażu przy OSP Węgliska” kwota 

30.000,00zł (rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne); 

- zwiększa się kwotę planowanych odsetek na zapłatę zaciągniętych kredytów bankowych w 

związku z aktualną sytuacją rynkową (wibor zmienny) kwota 50.000,00zł ( rozdział 75702 

Obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek oraz innych zobowiązań jednostek 

samorządu terytorialnego zaliczanych do tytułu dłużnego - kredyty i pożyczki). 

- na wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem placówek oświatowych kwota 211.000,00zł 

(rozdział 80101 Szkoły podstawowe); 

- na wydatki majątkowe  na zadanie pn.” Przebudowa sieci ciepłowniczej w budynku ZSTG” 

w kwocie 125.000,00zł (rozdział 80130 Szkoły zawodowe ); 

- na wydatki majątkowe  związane z uzupełnieniem sieci wodociągowej w kwocie 70.000,00zł 

(rozdział 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód); 

- na wydatki bieżące związane z zimowym utrzymaniem dróg kwota 50.000,00zł (rozdział 

90003 Oczyszczanie miast i wsi ); 

- na wydatki bieżące związane  utrzymaniem i konserwacją oświetlenia ulic, dróg w kwocie 

50.000,00zł (rozdział 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg); 

- na wydatki majątkowe  związane z uzupełnieniem oświetlenia ulicznego w kwocie 

70.000,00zł) (rozdział 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg); 

- na wydatki majątkowe związane z  dofinansowaniem  budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków dla odbiorców indywidualnych razem w  kwocie 24.000,00zł  (rozdział 90019 Wpływy 

i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska); 

- na wydatki związane ze wspieraniem rozwoju sportu na terenie gminy Rakszawa (kluby 

sportowe) kwota 10.000,00zł (rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej); 

- na wydatki w zakresie zakupu sprzętu sportowego w imieniu własnym na rzecz niżej 

wymienionego klubu sportowego ze środków funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy 

Postpenicentrialnej -Funduszu Sprawiedliwości w kwocie 14.956,00zł (rozdział 92695 

Pozostała działalność w zakresie kultury fizycznej); 

- na wydatki majątkowe na dokumentację projektową na zadanie pn.”Budowa obiektów  

rekreacyjnych w miejscowości Wydrze” w kwocie 8.000,00zł (rozdział 92695 Pozostała 

działalność w zakresie kultury fizycznej); 



Szczegółowe zestawienie według działów i tytułów dochodów i wydatków oraz zadań 

inwestycyjnych zawierają Tabele Nr 1 i Nr 2 projektu uchwały. 

3. Przeniesienia wydatków budżetu obejmują zmiany w ramach wydatków bieżących i 

majątkowych na uzupełnienie środków w zakresie wynagrodzeń,  opłat za pobyt  dzieci w 

przedszkolu w innej gminie oraz  na dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków a  

także  dotacji na przedszkole Niepubliczne Tygrysek .   

Szczegółowe zestawienie według działów i tytułów dochodów i wydatków oraz zadań 

inwestycyjnych zawiera Tabela Nr 3 projektu uchwały. 

W załączniku do uchwały przedstawiono zmiany kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy w 

2022 r dotacji na dofinansowanie  budowy przydomowych oczyszczalni ścieków oraz dotacji 

na wspieranie rozwoju sportu na terenie gminy Rakszawa.   

Przewodniczący Rady Gminy podziękował pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Pan Wójt powiedział, że są to środki finansowe które były przekazane na uzupełnienie 

niedoborów finansowych związanych ze wzrostami cen energii. W związku z wprowadzonymi 

intensywnymi oszczędnościami w gospodarce budżetowej, część tych środków finansowych 

przejdzie na rok następny. Będą one wykorzystane do zrobienia ocieplenia stropu w Szkole 

Podstawowej nr 3, do kupienia wyposażenia pracowni komputerowej w Szkole Podstawowej 

w Wydrzu, wykonany zostanie węzeł ciepłowniczy w ZSTG czyli w obecnej Szkole 

Podstawowej nr 1. Szkoła Podstawowa nr 1 zostanie podłączona do węzła ciepłowniczego, 

czyli przejdzie do ogrzewania parą a nie gazowego. Spowoduje to dużo mniejsze wydatki 

związane z ogrzewaniem oraz będzie wykonywane przez gminną wewnętrzną Spółkę. Środki 

finansowe wprowadzone jeszcze w tym roku na projektowanie sieci kanalizacyjnych  

i wodociągowych które w następnym roku gmina będzie budować z Polskiego Ładu. Pan Wójt 

prosi wszystkich radnych o współprace polegającą na rozmowach z mieszkańcami  

i przedstawianiu im propozycji od strony gminy. Kolejne zmiany dotyczą uruchomionej 

świetlicy w Szkole Podstawowej nr 1 w szerszym niż dotychczas zakresie, bo w aż trzech 

grupach. Pan Wójt zwraca uwagę na wzrost kosztów obsługi zadłużenia. Gmina nie ma 

wielkiego zadłużenia, jednak nawet niewielkie zadłużenie przy aktualnych stopach 

procentowych generuje istotne obciążenie w wysokości dodatkowych 50.000,00zł do spłaty 

kredytu.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022 z autopoprawką. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr XLIV/357/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 4 listopada 2022 roku w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2022 z autopoprawką, odczytał jej treść, po czym uznał 

punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 



Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad  

tj. wnioski i zapytania radnych. 

Pan Janusz Waniowski zapytał, czy personel w Ośrodku Zdrowia ma być ograniczony  

z końcem roku.  

Pan Wójt powiedział, że nie dostał oficjalnych informacji na ten temat, ale od dłuższego czasu 

próbuje zaktywizować Centrum Medyczne do zwiększenia ilości personelu jednak nie przynosi 

to efektów. W związku z tym, Pan Wójt prosi Radę o oddelegowanie wraz z Nim, 

Przewodniczącego Rady na spotkanie z Prezesem Centrum Medycznego aby Centrum 

Medyczne określiło się, czy będzie świadczyć usługi medyczne w pełnym zakresie  

z wykorzystaniem pełnego budynku w którym funkcjonuje czy będzie gmina musiała się 

rozejrzeć za jednostką która zapewni gminie opiekę medyczną. Pan Wójt prosi, aby w tym 

spotkaniu wziął udział również Radny Powiatowy Pan Jan Panek. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, w związku  

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt jedenasty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad  

tj. sprawy różne. 

Pan Wójt powiedział, że żłobek w Rakszawie jest żłobkiem publicznym, ale nie oznacza to, że 

gmina dostaje na jego funkcjonowanie jakiekolwiek środki finansowe. Gmina nie ma 

obowiązku prowadzenia żłobka, oraz nie dostaje na to dużych dofinansowań zewnętrznych. 

Opłaty od mieszkańców również nie wystarczają na pokrycie kosztów funkcjonowania żłobka 

w całości. Pan Wójt podkreśla, że mimo tego, że żłobek jest gminny, nie może on być bezpłatny 

ponieważ wtedy gmina musiałaby pokrywać koszty jego utrzymania w całości a na to gminy 

nie stać. Pan Wójt powiedział, że był wniosek mieszkańców aby zainstalować monitoring przy 

obiektach dawnego ZSTG z uwagi na niszczenie rowerów. Zostały podjęte działania w tym 

temacie i monitoring już działa. Pan Wójt powiedział, że osoby odpowiedzialne za czyszczenie 

tzw. traktu sokołowskiego, zostały poproszone o intensyfikację działań. Tematem często 

poruszanym ostatnio przez nauczycieli wychowania fizycznego jest temat stadionu oraz bieżni. 

Pan Wójt przypomina, że wyjaśniał już niejednokrotnie dlaczego przy okazji stadionu nie jest 

budowana bieżnia. Powodami braku bieżni są kwestie finansowe jak również kwestia braku 

miejsca na profesjonalną bieżnię. Zaznacza również, że w całym powiecie łańcuckim nie ma 

profesjonalnej bieżni, a najbliższa jest w Rzeszowie. Pan Wójt informuje, że wystąpił  

z zapytaniem do Kuratorium Oświatowego czy bieżnia jest potrzebna do realizacji zadań  

z zakresu wychowania fizycznego. Pan Wójt przypomina, że wnioski na węgiel należy składać 

w formie papierowej, podpisane. Zaznacza, że w roku 2022 przysługuje 1,5 tony węgla oraz  

w roku 2023 również 1,5 tony. Nie można łączyć ze sobą tych transzy w taki sposób, że ktoś 

będzie chciał wziąć w tym roku 1 tonę a w przyszłym pół tony. Pan Wójt mówi, że gmina zbliża 

się do ogłoszenia przetargu dotyczącego gospodarowania odpadami. Najważniejszą informacją 

jest to, że gmina jest zobowiązana do tego aby utrzymywać pewien poziom recyklingu. Jeżeli 

mieszkańcy nie będą segregować odpadów to gmina jak i mieszkańcy będą płacić kary za  

nie utrzymanie poziomu recyklingu. Pan Wójt kolejny raz zwraca uwagę na zwożenie  

i przywożenie odpadów spoza gospodarstw domowych które później wrzuca się do odpadów 

segregowanych i apeluje aby tego nie robić.  



Pan Jan Panek powiedział, że bardzo go cieszy monitoring który został zainstalowany 

praktycznie natychmiast i dzięki temu jest ochrona rowerów młodzieży szkolnej. Następnie 

porusza temat Ośrodka Zdrowia i mówi, że jako członek Komisji Zdrowia przy Radzie Powiatu 

Łańcuckiego kilkukrotnie poruszał temat opieki medycznej w Ośrodku Zdrowia i jest chętny 

do wspólnych rozmów na temat przyszłości Ośrodka Zdrowia. Pan Jan Panek zapytał, czy 

osoby które złożyły wniosek o wypłatę dodatku węglowego i go nie otrzymają będą 

informowane o odmowie wypłaty. Kolejnym tematem jaki Pan Radny porusza, jest temat 

śmieci. Zaznacza, że informację o których mówił Pan Wójt powinny być na każdym kroku 

powtarzane mieszkańcom, ponieważ nie wszyscy są świadomi konsekwencji wyrzucania 

odpadów cmentarnych do koszy na śmieci. Mówi również o tym, że zdarzają się takie sytuacje, 

że z jadącego samochodu są wyrzucane ulotki. Po interwencji u organów ścigania usłyszał,  

że nikt w Rakszawie nie zabronił tego robić.  

Pan Przewodniczący Rady odnosząc się do tematu śmieci cmentarnych powiedział,  

że organizował wspólne spotkanie aby porozmawiać na ten temat. Proboszcz został na nie 

pisemnie zaproszony, jednak nie pojawił się na nim. 

Pan Wójt zapytał Pana Jana Panka z jakimi służbami rozmawiał, ponieważ z Kodeksu 

wykroczeń wynika, że zaśmiecanie jest wykroczeniem oraz że jest ustawowy obowiązek 

ścigania wykroczeń. Pan Wójt odnosząc się do pytania Pana radnego odpowiedział, że odmowa 

wypłaty dodatku węglowego jest w formie decyzji i te osoby które złożyły wnioski 

nieprawidłowo już dostają decyzje odmowne. Dodaje również, że przy sprzedaży węgla, gmina 

ma obowiązek sprawdzać w bazie czy wnioski zostały zweryfikowane pozytywnie i dopiero  

po sprawdzeniu będzie możliwość kupna węgla. Pan Wójt powiedział, że nie otrzymał 

oficjalnej informacji na temat zmiany funkcjonowania Ośrodka Zdrowia.  

Pan Jan Panek powiedział, że osobiście przekaże Panu Wójtowi z jakimi służbami rozmawiał. 

Pan Bogdan Kłosowski podziękował Panu Wójtowi za poruszenie tematu traktu 

sokołowskiego. Dodał, że mieszkańcy zgłaszali mu, że prace porządkowe przebiegają dość 

powoli. Pan radny zapytał, czy wniosek o dodatek węglowy jest w jakiś sposób związany  

z wnioskiem o zakup węgla.  

Pan Wójt odpowiedział, że zachęca do składania wniosków o zakup wszystkich mieszkańców 

a gmina przy sprzedaży, będzie weryfikować ten wniosek czy jest złożony prawidłowo.  

Dla gminy to również jest sygnał, jaką wielkość węgla ma zamówić. Pan Wójt zaznacza,  

że węgiel który otrzymamy będzie miał wszystkie potrzebne certyfikaty i dodaje, że gmina 

niestety nie ma wpływu na to jaki węgiel kupi. Pan Wójt zaprosił wszystkich mieszkańców  

na obchody z okazji 11 listopada które odbędą się w Rakszawie Górnej o godz. 1030.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, w związku  

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt dwunasty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 13 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XLIV sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1010 do godz. 1215.   

 

 

 

 

 



Protokołowała: Adrianna Wiśniowska   

Zatwierdził: 

 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


